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Fellobbantak Székkutason 
Advent lángjai

A Székkutas Községi Önkormányzat és a Székkutasi Olvasó-
kör idén is adventi programsorozattal készül az ünnepekre. Az 
adventi várakozás első gyertyáját december 3-án délután gyúj-
tották meg a főtéri koszorún, mely ezúttal is a civil szervezetek 
tagjainak kezei munkáját dicséri. Az első gyertyát Patyi Éva, a 
Gregus Máté Általános Iskola tagintézmény-vezetője gyújtotta 
meg, műsort adtak a Gregus Máté Általános Iskola elsős és nyol-
cadikos diákjai, akik szavaltak, mondókáztak, de kedves kará-
csonyi dallamok is felcsendültek.

A második gyertyát december 10-én gyújtotta meg Szél Ist-
ván polgármester és Dobsa-Magyari Szilvia óvodavezető. – Ma 
remény gyertyáját gyújtjuk meg az adventi koszorún. Nagyon 
szép jelképe ez annak az összefogásnak is, melyet a székkutasi 
Mikulás-ünnepségen láthattunk, hiszen a helyi és térségi vállal-
kozók jóvoltából közel 200 csomagot oszthattunk szét a gyer-
mekek között.

Köszönöm szépen, hogy ők is reményt adtak egy szebb, bol-
dogabb karácsonyhoz! – fogalmazott a polgármester. Ezen az 
estén a kutasi óvodások adtak kis műsort.

A harmadik gyertyaláng – az öröm fényével – december 17-
én gyulladt fel Székkutas főterén. Gyertyát gyújtott Mándi Kitti 
református tiszteletes valamint közreműködtek a református 
gyülekezet tagjai, illetve a Gregus Máté Általános Iskola refor-
mátus hittanos tanulói. A gyülekezet műsorának végén közös 
éneklésre kérte az összegyűlteket, valamint kis ajándékkal ked-
vesedett a közösség minden jelenlévőnek.

A negyedik láng Szenteste előtt egy nappal gyulladt meg a 
kutasi koszorún. Az este méltó befejezése volt az ünnepvárás-
nak, hiszen egy kicsit még a hó is szállingózni kezdett. Kovácsné 
Rostás Erzsébet az olvasókör vezetője köszönettel szólt azokról 
akik segítették az idei adventi események létrejöttét, valamint 
a községi adventi koszorú elkészítését, immáron tizennegyedik 
éve. Az estén kis műsorral készültek a Székkutasi Olvasókör, a 
Nyugdíjas Klub, a Római Katolikus Egyházközség, valamint a 
Murgács Kálmán Nótaklub tagjai. Karácsonyi dalok, énekek és 
versek tették meghitté a gyertyagyújtást. 

Hálás szívvel köszönjük a támogatók, segítők és közreműkö-
dők munkáját a főtéri adventi koszorúnál:

Fenyő és díszítés kellék felajánlók:
Földházi Adrián, Kovács István, Lászlai Ferencné, Pap Sán-

dor, Prágainé Szabó Terézia, Őze Sándorné
Az aventi koszorú munkáiban segítők, készítők:
Benkő Márta, Bánfiné Nyilas Ildikó, Bila Zoltán, Dajka András-

né, Dezső Ernő, Héjja László, Kovácsné Rostás Erzsébet, Mihály 
Ferenc, Székkutas önkormányzatának közfoglalkoztatott dolgo-
zói, Sápi-Nagy Ildikó, Varga László

A szervezésben: 
Szokolayné Kulik Erzsébet, Török Bence
A gyertyagyújtások segítői:
Székkutas Községi Önkormányzat, Székkutasi Polgárőr Egye-

sület, Bánfiné Nyilas Ildikó, Török Bence, Pince Klub Forrai Tibor
Műsor, gyertyagyújtók:
Gregus Máté Általános Iskola, Patyi Éva, Líbor Ilona Óvoda 

csoportja, Dobsa-Magyari Szilvia, Szél István, Református Egyház-
község, Mándi Kitti, Székkutasi Olvasókör, Murgács Kálmán Nóta 
Klub, Római Katolikus Egyházközség, Kovácsné Rostás Erzsébet

A Mikulás is ellátogatott  
a településre

Adventi műhellyel és kézműves termékek jótékonysági vásárá-
val indult Advent második vasárnapja Székkutason a Murgács Kál-
mán Művelődési Házban, illetve annak aulájában. A gyermekek 
szebbnél szebb díszeket készíthettek egyedül, vagy szüleikkel, de 
még uzsonnázni is maradt idő, sőt, a Habakuk zenekar egy vidám 
Mikulásváró műsorral is meglepte a jelenlévőket. A kicsiket nem-
csak megénekeltették, de meg is táncoltatták, zömében saját da-
laikkal. Ahogy közeledett a jeles időpont, a Nagyszakállú érkezése, 
úgy kerültek elő a klasszikus télapóváró dalok is. A Mikulást min-
denki nagy örömmel és dallal fogadta, és mindenki kapott ajándé-
kot, melyek mennyisége szintén a községi összefogás nagyságát 
mutatja, hiszen a több száz csomag mindegyike mosolygós gaz-
dára talált. A remek délután után az ABC előtt a második adventi 
gyertyán is fellobbant a láng, Szél István polgármester, - aki advent 
második hetéről, az ünnepvárás, a család és szeretet összhangjá-
ról beszélt – és Dobsa-Magyari Szilvia óvodavezető közreműködé-
sével. Végül a ovisok Katica csoportja kis műsorral varázsolta még 
meghittebbé az ünnepvárás ezen estéjét.

Ezúton is köszönjük a nagylelkű felajánlásokat 1 millió 934 
ezer forint értékben:

„B” Dimenzió Építőipari szolg. Kft., Ágoston János, Bakos Praxis 
Szolgáltató Kft., Baranyi Agrár Kft., Búzahegy Mezőgazdasági Kft., 
Csomiép Beton és Meliorációs Termék, Dél-Alföldi Média Cent-
rum Kft., Délút Kft., Dezső Ernő, Dr. Nagy Viktória, FS-Project Kft., 
Henes Zoltán, Hód-Mezőgazda Zrt., K-Farost Ipari és Kereskedelmi 
Kft., Kruzslicz Tamás János, Máté Péter, Nagy Ilona, Norma Nyom-
dász Kft., Nyugdíjas Csoportok, Origo Kft., Pál András, P’Regula 
Kft., Rostás Péter, System Service Kft., Szabó Emese, Szakács Zol-
tán, Szegedi Szefo Zrt., Székely Bt., Szél István, Szokolayné Kulik 
Erzsébet, Tóth Imre, Új Élet Mezőgazdasági Szövetkezet, Vad-tár 
Kereskedelmi és Szolgáltató Kft., Vándorsólyom Kft.

Köszönetet mondunk a községünk főterére, valamint az in-
tézmények részére felajánlott fenyőfákért Varjú Istvánnénak és 
Kóczán Antalnak! Továbbá köszönetet mondunk a fenyőfa felál-
lításáért Dajka Andrásnak és Rostás Pálnak!
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Presbiter- és főgondnok-
választás a reformátusoknál

A Magyar Református Egyház 
törvényeinek értelmében hat 
évente a presbitériumokban tiszt-
újításra kerül sor. Ez Székkutason 
is megtörtént, mondta el megke-
resésünkre Mándi Kitti reformá-
tus tiszteletes.

Mándi Kitti kiemelte, nagyon 
fontos egyházuknál, hogy a gyü-
lekezetet nem csak a lelkipásztor 
irányítja, hanem egy testület, a 
presbitérium együtt. A gyüleke-
zetben eddig nyolc presbiter te-
vékenykedett, mostantól hat főre 
csökkentették a létszámot. Két testvér korára tekintettel nem 
vállalta tovább a munkát, nekik nagy szeretettel köszönték meg 
az eddigi odaadó támogatást. Egy új presbitert is megválasztot-
tak, Kóczán-Győri Judit lett a presbitérium új tagja. A gyülekezet 
gondnoka továbbra is Molnár Pál maradt, aki évek óta hűséggel 
szolgálja egyházát, emelte ki Mándi Kitti.

Interjú Székkutas első  
darts-kupa győztesével

Mint a Kutasi Hírek előző számában beszámoltunk róla, egy 
ideje darts-klub működik a településen, akik egyre többen van-
nak, sőt már egy saját versenyt is szerveztek. A kupa győztesé-
vel, Gyöngyösi Szabolccsal beszélgettünk:

- Mikor kerültél 
kapcsolatba ezzel a 
sporttal?

- 2020-ban kezdtem 
el dartsozni. Ezelőtt 
nem sokkal találkoz-
tam a televízióban elő-
ször ezzel a nagyszerű 
sporttal, talán épp egy 
világbajnokság zajlott 
amikor felfigyeltem 
rá. Egyből magával 
ragadott  az a remek 
hangulat amit a nézők 
varázsoltak meccsről 
meccsre a játékosok 
mögött. Ezután egyre 
többet néztem, megér-

tettem egy pár mérkőzés után a szabályokat is. Nem sokkal rá 
mi is elkezdtünk a baráti társasággal 1-1 este dobálni, játszani. 
Ezután pedig minden szépen következett a maga sorjában.

- Van-e példaképed, vagy helyi mestered?
- Példaképemnek a kedvenc játékosomat, Steve Beatont 

mondanám. Igaz, az örök ifjú angol már túl van a karrierje csú-
csán, ám nekem mégis az ő személyisége, játékstílusa, színpadi 
kisugárzása fogott meg a leginkább. Helyi mesterem nem iga-
zán van, többségében a társasággal együtt fejlődünk, egymást 
próbáljuk motiválni, segíteni.

- Milyen céljaid vannak ebben a sportban, hová szeretnél 
fejlődni?

- Természetesen célom a folyamatos fejlődés, ám magas 
célkitűzéseket nem állítottam fel még magamnak, hiszen nem 
szeretném, hogy a játék szeretete átváltson egy görcsös teljesít-
mény kényszerbe. Tehát egyelőre szabadidős tevékenységként 
tekintek erre a sportra, de ha a későbbiekben a fejlődésem egy 
pozitív ívet vesz fel akkor szeretnék komolyabban is foglalkozni 
vele.

- Mesélnél a kutasi versenyről?
- A kutasi verseny egy remek élmény és tapasztalat volt az 

összes résztvevő játékosnak. Előzetesen 16 emberrel terveztük 
a megmérettetést, ám végül 14-en indítottuk útjára a nyilakat. 
Délelőtt a csoportmérkőzéseké volt a főszerep, majd egy közös 
ebéd után az egyenes kieséses szakasz következett. Sok szép 
dobás és kiszálló színesítette a versenyt, mely végig szoros meg-
mérettetést hozott a játékosok között. Szerencsére a végén ne-
kem jött ki a lépés és egy kiélezett döntő után sikerült elhódíta-
nom az első helyért járó trófeát.

- Kiket vártok a helyi csapatba?
- Mindenkit várunk aki kedveli ezt a sportot, vagy szeretné 

megismerni. Szerencsére egy remek közösség alakult ki, mely-
ben nincs akadálya az esetleges korkülönbségeknek sem. Min-
den egyes edzés és játék során a jó kedv és hangulat garantált. 
Bárki jelentkezését szeretettel várjuk.

- Tervek a jövőre? 
- Terveinkben szerepel további megmérettetések rendezése 

is a 2024-es évben. Szeretnénk a termünket is csinosítgatni, fej-
leszteni, hogy ezáltal is még kellemesebb, még komfortosabb 
környezetben tudjuk a szabadidőnket a dartsra fordítani. A kör-
nyező települések versenyeit is próbáljuk egyre sűrűbben láto-
gatni, hiszen így tudunk még több tapasztalatot gyűjteni, illetve 
még több darts kedvelővel megismerkedni.

Vidám Adventváró  
az időseknek

A Székkutas Községi Önkormányzat és a Székkutasi Nyugdí-
jas Csoport december 3-án ebéddel összekötött Adventi Nyug-
díjas Találkozóra hívta a község idősebb polgárait. A napon ra-
guleves és sertéspörkölt, vele főtt káposztával került az asztalra, 
de a jó hangulat a nóta és tánc sem maradt el a Sámsoni Fiúk jó-
voltából. Nagy Ilona főszervező megnyitó beszédében elmondta 
kis meglepetéssel is készültek. Kaszásné Marika egy saját köl-
teménnyel, Kózóné Klárika pedig Ady Endre egyik versével állt 
az egybegyűltek elé, a Murgács Kálmán Nótaklub pedig közös 
éneklésre hívta a hallgatóságot. Rostás Péter alpolgármester kö-
szöntőbeszédében kiemelte, nagyon sok segítséget és felaján-
lást kaptak a program megvalósításához melyet ezúton is hálás 
szívvel köszönnek, hiszen ez is a település közösségépítő erejét 
és összefogását mutatja.
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Gyümölcs és tea a kutasi 
ovisoknak, táp a vásárhelyi 
kutyusoknak sportereklyék 

árverezéséből
Két állatmenhelyet és két óvo-

dát támogat a székkutasi Bandu-
la-Zámboly Viktória a napokban 
véget ért jótékonysági licitjével. 

Bandula-Zámboly Viktória Ka-
szaperről költözött Székkutasra 
– és mint ismert többek között a 
halloween-i falujáró program is 
az ő kezdeményezésére indult 
a településen - így egy békés és 
egy csongrád-csanád vármegyei 
állatmenhelyet (Vásárhelyen az 
Igézőt), valamint a kaszaperi és a 
székkutasi óvodát támogatja Ka-
rácsony alkalmából akciójával. A 
kézilabda szurkolókat, vízilabda 
fanokat és a rugby szerető embe-
reket szólította meg azzal, hogy 
bajnokcsapatoktól kért mezeket, 
ereklyéket a közösségi oldalán árverésre bocsátott. A licit lezá-
rult, Viktória örömmel számolt be arról, hogy minden ereklye 
gazdára talált, olyan nem mindennapi tárgyakkal mint, Bánhidi 
Bence válogatott meze, Bodó Richard válogatott meze,Máthé 
Dominik válogatott meze, Balogh Zsolt  válogatott meze,Borut 
Mackovsek Pick meze, Borut Mackovsek cipője, Kent Robin 
Tønnesen Veszprém meze, a Szegedi Vízilabda Egyesület csa-
patának által aláírt pólója, vagy a Fit World Gorillák Rugby Club 
Szeged csapatának által aláírt labdája.

Elmondta, az óvodáknak déli/téli gyümölcsöt visz. Nemcsak 
narancsot, almát, hanem ananászt és kivit is, hogy még változa-
tosabb és egészséges csemegével kedveskedjen a kicsiknek. A 
Herbáriától még gyermek teát is vásárol, így cukorral, citrommal 
megpótolva az itóka is biztosított a téli napokon a gyerekeknek. 
Az állatmenhelynek idén nagy mennyiségű kutyatápot vásárol, 
mivel tudja, nagyon sok árva eb él az Igéző telephelyén.

Remek fél-szezont zártak a 
fiatal székkutasi labdarúgók

Az év végével nemcsak az iskolások, de a focisták is félévet 
zártak, Székkutason pedig nem is akármilyen eredménnyel. 
Idény közbeni összegzést kértünk az ificsapat edzőjétől, Gyön-
gyösi Szabolcstól: 

„- Az idei szezonban sajnálatos módon létszám problémák 
miatt felnőtt csapatot nem tudtunk indítani, viszont az utánpót-
lás korosztályokra méltán lehetünk büszkék. Az U7, U9, illetve 
U11-es gyerekek a Bozsik program keretén belül mutatták meg 
tudásukat hétről-hétre Hódmezővásárhelyen. Az U13-as fiúk egy 
nagyon szép őszt produkálva zártak csoportjuk élén. A Szentes, 
Nagymágocs, Mindszent hármast sikerült maguk mögé utasí-
taniuk. U14-es korosztályban egy rendkívül fiatal kerettel vág-
tunk neki a  küzdelmeknek, de a kutasi srácok nem vallottak 
szégyent, egy roppant erős bajnokságban a középmezőnyből 
várják a tavaszi folytatást. Szerencsére a legnagyobbak sem ma-

radtak adósak a jó eredményekkel. Az U19-es csapatunk egy 
remek hajrát követően egészen a második helyig lépett előre 
a 14 fős ifi bajnokságban. Sokszor erőn felül teljesített a csapat, 
ráadásul több sérülés is ritkította a keretet, így hát még szebben 
hangzik ez az eredmény.

A kisebb korosztályok a tél beköszöntével futsal bajnoksá-
gokban vesznek részt, míg az U19-es csapat baráti focival, majd 
februártól komoly téli félkészüléssel várja a folytatást. 

Örömünkre szolgál, hogy egyre több kisgyermek kap kedvet 
a mozgáshoz és a labdarúgáshoz. Szerencsére javuló tenden-
ciát mutat az igazolt játékosok száma, még ha egy ilyen kis te-
lepülésnek sokszor nehézkes is a korosztályokat megfelelő lét-
számmal feltölteni. Buzdítunk tehát minden lelkes fiatalt, hogy 
bátran keresse fel az utánpótlás edzőket, ha szeretnének egy 
remek közösséghez tartozni. Sportolni jó, mert a sport minden-
re megtanít!”

Adenti sokadalom egy  
vidám családi délutánon

A Székkutasi Olvasókör, a Székkutasi Református Egyházköz-
ség és a Székkutasi Római Katolikus Egyházközség Adventi so-
kadalom címmel várta a gyermekes családokat december 2-án, 
szombaton a Murgács Kálmán Művelődési Házba. A délutánra 
sokan látogattak el, hogy a szervezők vezetésével gyermekeik-
kel közösen készítsenek gyertyát, karácsonyi díszeket és deko-
rációt, adventi koszorút, vagy éppen mézeskalácsot. Mándi Kitti 
református tiszteletes elmondta, különösen örömteli, hogy a két 
egyház most összefogva, természetesen az olvasókörrel közö-
sen, egy ilyen közösségépítő eseménnyel készült az ünnepre.
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Közmeghallgatás 
Székkutason

Székkutas Községi Önkormányzat Képviselő-testülete de-
cember 11-én közmeghallgatást tartott a Gregus Máté Tagintéz-
mény aulájában, amelynek témái az önkormányzat 2023. évi 
tevékenysége és 2024. évi tervei voltak. 

Szél István polgármester elöljáróban kiemelte, a 2023-as esz-
tendő sem volt sokkal könnyebb, mint a 2022-es, sőt a 2024-es 
sem ígérkezik könnyűnek. Ennek ellenére számos beruházást, 
fejlesztést sikerült végrehajtani, befejezni, vagy elkezdeni a te-
lepülésen. Többek között beszámolt arról, napelemes rendszer 
kiépítése segít a rezsiköltségek faragásán, melyeket az Egész-
ségházhoz, illetve a Gondozási Központhoz telepítettek. Ugyan-
akkor a Sportcentrumban is rezsicsökkentő beruházást hajtot-
tak végre, ahol a korábban kiépített napelemes rendszer mellé, 
most a fűtést is gazdaságosabbra cserélték le. Az idei év jelentős 
fejlesztései közé sorolta a polgármester a Művelődési Ház mö-
gött kialakított új közösségi teret – mely további fejlesztésre szá-
míthat –, valamint a Rárósi út Székkutashoz tartozó szakaszának 
megújítását, illetve a belterületi vízrendezési program negyedik 
szakaszát. Gesztorszerepet vállalt az önkormányzat a tanyavil-
lamosítási programban, amely során immáron 12 ingatlanon 
működik napelemes rendszer. A közelmúltban pedig lezárult az 
a pályázati program, amelynek során egy 10 millió forintos, új, 
korszerű fogorvosi székkel gazdagodott a helyi ellátórendszer. A 
polgármester kiemelte, a civil szervezetek és a lakosság össze-
fogásának is köszönhetően 28 rendezvényt tartottak 2023-ban a 
településen. 

A 2024-es tervekről szólva kiemelte, folytatódik és be is fe-
jeződik a vízrendezési program, az ötödik szakasszal, valamint 
újabb úthálózat-fejlesztés indul, vélhetően már tavasszal. Mivel 
bebizonyosodott, a település ivóvízellátása helyi kutakkal az 
uniós határértékek betartása mellett nem lehetséges, így egy 
program segítségével hamarosan egy hálózat kerül kiépítésre, 
amellyel Orosházáról érkezik ivóvíz Székkutasra, valamint mint-
egy 3,2 km-es hosszban korszerűsítik a helyi ivóvíz-hálózatot is. 

Örömteli beruházás érinti a Székkutasi Kismackó Családi 
Bölcsődét, amelynél akkora a túljelentkezés, hogy új helyiséget 
kell kialakítani egy új csoportszobának. Így már minden ide je-
lentkezőt fogadni tudnak - hangsúlyozta. 

A polgármester elmondta még, a temető fejlesztése is foly-
tatódik 2024-ben, ahol új parcellák feltárása mellett fásítás és 
parkosítás is kezdődik.

Testületi ülés Székkutason
Székkutas Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 

rendes ülését tartotta november 29-én.
Az ülésen többek között tárgyaltak Székkutas Községi Önkor-

mányzat 2023. évi adóbevételeinek alakulásáról, a Belső Elle-
nőrzés 2023. évi munkatervének módosításáról, illetve 2024. évi 
munkatervéről, önkormányzati bérlakások bérbeadásáról, vala-
mint a HTKT-hoz kapcsolódó döntésekről.

A testület döntött igazgatási szünet elrendeléséről, melynek 
értelmében a Székkutasi Polgármesteri Hivatal december 22. és 
január 2. között zárva tartott. A képviselők emellett megtárgyal-
ták a Helyi Választási Bizottság tagjainak megválasztásáról szóló 
előterjesztést is, valamint a döntöttek a belterületi vízrendezési 
program V. ütemének közbeszerzéséről is. A kivitelezésre 6 cég 
nyújtott be pályázatot. A munkálatok hamarosan megkezdőd-
nek és 2024. szeptember 30-ával be is fejeződnek. Ezzel teljessé 
válik Székkutas belterületi vízrendezése. Ezen túl döntöttek a 

Hódmezővásárhely-Székkutas-Mártély Ivóvízminőség-javító Tár-
sulás megszüntető megállapodásáról is. 

Ezen kívül szó esett, egy a napokban sikeresen lezárult pro-
jektről is. Székkutas 
Község Önkormányzata 
ugyanis sikeresen pályá-
zott a „Helyi fejlesztések 
támogatása” tárgyú LE-
ADER pályázati felhívás-
ra a „Fogorvosi rendelő 
fejlesztése Székkutason” 
tárgyú pályázatával, 
amelynek eredménye-
ként már üzembe is he-
lyezték az Egészségház 
fogorvosi rendelőjébe 
az új, Diplomat Dental 
gyártmányú fogászati ke-
zelőegység, egyszerűbb 
nevén fogorvosi széket, 
mely mintegy 10 millió 
forintos fejlesztést jelent.

Katalin bál Kutason:  
jövőre jöhet a folytatás

Nem volt idén szüreti bál, de igény mutatkozott a településen 
egy őszi mulatságra is, így hagyományteremtő szándékkal bálat 
szerveztek, mondta el Forrai Tibor települési képviselő, a Pince 
Klub üzletvezetője.

Forrai Tibor elmondta, a közelmúlt megmutatta, milyen 
nagy igény van szórakoztató, táncos mulatságok megtartására 
is Székkutason, és mivel 2023-ban nem volt szüreti bál, sokak 
kérésére is úgy döntöttek Katalin bálat szerveznek, mivel régeb-
ben hagyomány volt a településen, hogy Katalin- Erzsébet-And-
rás-Márton névnapok környékén bálat rendeztek. A Katalin bál 
nagyon jól sikerült, több mint 200 főre terítettek, az élőzenés mu-
latságon pedig többféle sültből és köretekből lehetett válogatni 
a svédasztalon. A szórakozóhely üzemeltetője még elmondta, a 
szilveszteri vigasság után a cél az, hogy jövőre is több, hasonló, 
hagyományteremtő bálat, mulatságot rendezzenek meg a Pin-
cében illetve a művelődési házban.

Családi események
November hónapban:

 
Születések: Maczali Boglárka Júlia és Bács Szabolcsnak 
Míra Erika utónevű gyermekük
Házasságkötések: nem volt
Elhalálozások: Lázár Dezső, Nagy Máté József, Baté Szil-
veszter
 

December hónapban:
 
Születések: Andrucsák Mária és Gyöngyösi Sándornak 
Olga Olívia utónevű gyermekük; Szabados Andrea és 
Horvát Lajosnak Bálint utónevű gyermekük
Házasságkötések: nem volt
Elhalálozások: Kokovai Lajos
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A székkutasi képviselő-testület az elmúlt évben sem tétlen-
kedett – volt feladat, sőt beruházás is bőven: 2023-ben 16 ülést 
tartottak, melyeken 151 határozatot hoztak és 14 rendeletet al-
kottak. Szél István polgármestert a község tavalyi esztendőben 
elért eredményeiről és 2024 terveiről egyaránt kérdeztük.

Kutasi Hírek: Elégedett?
Szél István: Egy polgármester sosem lehet 

teljesen az. Ha hátradőlnénk, akkor elveszne a 
lendület, pedig, ha valami, akkor ez a szó jel-
lemzi leginkább a települést, valamint az össze-
fogás. Úgy gondolom, hogy e kettőből hosszú 
évek óta példát mutatunk mindenkinek. Ezzel 
együtt büszkék vagyunk arra, hogy Székkuta-
son 2020 januárja óta egészen pontosan 1 mil-
liárd 211 millió 484 ezer 706 forintból valósultak 
meg beruházások. A költségvetésünk főössze-
ge jelenleg 871 millió 329 ezer 189 forint – e két 
számból bárki lemérheti, hogy 3 év alatt mit tu-
dott letenni az asztalra ez a település. Ez az itt 
élők összefogásának és munkájának köszön-
hető. Hálás vagyok a székkutasiaknak.

Kutasi Hírek: Mit tart ezekből a legfontosabbnak?
Szél István: Ez a kérdés relatív. Minden fejlesztés siker, de 

mindenkinek más fejlesztés lehet a legfontosabb. Nagy előrelé-
pésnek tartom, hogy a saját erőből megfinanszírozott közvilágí-
tás korszerűsítése keretében 304 lámpatestet tudtunk kicserélni 
LED-es eszközökre, melyek megbízhatóbbak, energiatakaréko-
sabbak, sőt nagyobb fényerőt is adnak. Régi adósságunk volt ez, 
a közelmúltban pedig már jelentkezett is a haszna, mégpedig 30 
százalékkal kevesebb energiafelhasználásban, amely 1,5 millió 
forint megtakarítást jelentett. Ebben a témakörben lényeges még 
az Egészségházat érintő napelemes rendszerek telepítése, vala-
mint a Sportcentrum fűtéskorszerűsítése is: ezekre a területekre 
több mint 20 millió forintot fordítottunk saját költségvetésünkből.

Kutasi Hírek: Régi, folyamatosan napirenden lévő téma a 
belterületi vízrendezés kérdése. Ezzel mi a helyzet jelenleg?

Szél István: Itt is fontos lépésekről tudok beszámolni, ráadá-
sul úgy, hogy erre 100 százalékos állami támogatást nyertünk el 
250 millió forint értékben. A Herbária Zrt. ingatlanainak csapa-
dékvíz elleni védelme érdekében új zártmedrű csapadékvízel-
vezető rendszer épült, valamint a meglévő földmedrű árkokat is 
helyrehoztuk. Szerencsére ahhoz is maradt erőnk, hogy a Greg-
us Máté Bio Kertbarát és Faluszépítő Egyesülettel közösen, 10 
millió forintból felújítsuk a garázsépületet, mosogatóhelyiséget 
és vizesblokkot alakítsunk ki, új nyílászárókat helyezzünk el, ki-
burkoljuk a teret, csatlakoztassuk a közműveket és zárt kerítést 
építsük. Ezúton is köszönöm az egyesület együttműködését, ki-
váló közösségi tér született!

Kutasi Hírek: Sok lényeges fejlesztési igény adódhat egy 
településen, de a kül- és belterületi utak általában az elsők 
között merülnek fel. Miként áll Székkutas ezen a téren?

Szél István: Rárósi út Székkutashoz tartozó 4,2 kilométeres 
részét községünk rendbe hozta, (ezalatt a hajdani Schönherz 
Tsz. és a 4405. jelű nagymágocsi út közötti szakasz értendő) 
melyhez közel 16 millió forint önerőt biztosítottunk és sikeresen 
pályáztunk: közel 300 millió forintot nyertünk. 2023 augusztusá-
ban át is adtuk a forgalomnak. Ha megengedi, akkor idesorol-
nám a tanyafejlesztési, „Tanya VP 2020” projekt égisze alatt futó 
programunkat is: 12 ingatlannál telepítettünk napelemet, ezen 
belül 8-nál hálózatfejlesztést, árambekötést is kiviteleztünk 66 
millió forintos összköltséggel. Itt szeretném aláhúzni, hogy a 
szükséges önerőt az ingatlantulajdonosok biztosították. S ha 
már a fejlesztéseknél tartunk: a fogászati rendelőbe sikerült egy 
új kezelőegységet telepíteni, ez szintén közel 10 milliós beruhá-
zás volt 2023 decemberében.

Kutasi Hírek: Térjünk rá Székkutas mindennapi életére is: 
úgy hiszem, hogy ide tartozik a közfoglalkoztatás, valamint 
a község intézményeinek élete is.

Szél István: Jelenleg – különböző szervezeteknél – 23 fő köz-
foglalkoztatott dolgozik, akiknek ezúton is köszönöm a helyt-
állásukat. Rátérve az intézményekre: a Székkutasi Líbor Ilona 

Óvodába 62 gyermek jár, a Gregus Máté Ál-
talános Iskolába pedig a 2023/2024-es oktatá-
si-nevelési évben 116 tanulója volt. Örvende-
tes, hogy a következő évben ez már 118 lesz.

Kutasi Hírek: Sikerült-e szinten tartani 
a különféle szociális juttatásokat, illetve 
adókedvezményeket?

Szél István: Köszönöm a kérdést, mert ez 
2023 év elején az egyik legfontosabb célunk 
volt. Úgy hiszem, itt is fontos eredményekről 
beszélhetek. 2023 novemberében 87 erdei m3 
fát tudtunk kiosztani a Belügyminisztérium tá-
mogatásával, amellyel 50 rászoruló családnak 
nyújtottunk segítséget. Talán ehhez tartozik, 
hogy a kiszáradt, s ezért kivágott fákat is pótol-

tuk, 2023-ban 30-at ültettünk a közterületeken, valamint az intéz-
ményekben. Önkormányzatunk még 2015. január 1. napjával kez-
dődően kommunális adó tekintetében adókedvezményt vezetett 
be azon adózók részére, akik rendszeres véradónak minősülnek, 
azaz évente legalább két alkalommal adnak vért. A 2023-as adóév-
ben a kedvezmény mértéke a kommunális adó 50%-a volt, azaz évi 
6 ezer forint, amely tavaly 24 főt érintett, így összesen 144 ezer forint 
adókedvezményt biztosított önkormányzatunk.

Kutasi Hírek: Beszélgetésünk elején került szóba az ösz-
szefogás, mint Székkutas nagy erénye. Tudna erre példákat 
mondani?

Szél István: Szerencsére többet is. Az idei jótékonysági bá-
lunkon 1 millió 548 ezer forint folyt be, a Mikulás-napi felaján-
lások összege pedig 1 millió 934  ezer forint volt. Nagyon hálás 
vagyok, hogy felhívásaink minden alkalommal nyitottsággal 
találkoznak! A találkozások rendkívül fontosak, ezért is örülök, 
hogy a közösségi kemencénk tavaly 28 rendezvénynek adott 
helyszínt, valamint megrendezhettük a rengeteg embert vonzó 
Főtéri Falunapot, amire számtalan pozitív visszajelzést kaptunk.

Kutasi Hírek: A múlt után ejtsünk néhány szót a jövőről is.
Szél István: 2024-ben is fontos feladatok, sőt innovációk előtt 

állunk. Az első félévben nekilátunk a belterületi vízrendezés V. 
ütemének, melynek összköltsége – 100 százalékos támogatás 
mellett – mintegy 150 millió forint. Ennek részeként megvalósul 
a Németh L., Dr. Temesváry Imre utcák mögötti nyílt, földmed-
rű csapadékvíz elvezető rendszer, valamint a Mágocsi út melletti 
földmedrű árok burkolása. Előkészítési szakaszban van a Radnóti 
Miklós, a Maczelka Gábor, a Petőfi Sándor, illetve a József Attila 
utcák még burkolatlan szakaszainak munkálata. Itt egy 190 millió 
forintos beruházásról beszélünk, melyre szintén 100 százalékos 
támogatás van, legkésőbb áprilisban indulhat a munka. Elképze-
léseink között szerepel az iparterület komplex alapinfrastruktu-
rális fejlesztése, illetve az Európai Uniós előírásainak megfelelő 
ivóvíz biztosításával összefüggő beruházás előkészítése is. Ezek 
mellett hangsúlyoznám még a Székkutasi Kismackó Családi 
Bölcsőde korszerűsítését, – férőhelybővítés, öltöző, vizesblokk, 
szociális helyiség építés, eszközbeszerzés – valamint a Székkutasi 
Temető fejlesztését, új parcellák kialakítását, fásítást és parkosí-
tást. Ez utóbbiakat saját forrásból kívánjuk megvalósítani.

Kutasi Hírek: Feladat tehát nem csak tavaly volt, hanem 
idén is lesz bőven. Mit kívánna mindezekhez?

Szél István: Békét. Minden más kívánságom a béke mögé 
szorul. Ez a legfontosabb. Ha béke van, akkor minden más meg-
oldódhat idővel.

Szél István: Minden fejlesztés fontos!
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SZÉKKUTAS
2024. ÉVI SZÁLLÍTÁSI REND

Társaságunk az alábbiakban tájékoztatja Önt az újrahasznosítható csomagolási, a zöldhulladék, továbbá a lom hulladékok 
gyűjtéséről. Együttműködésüket ezúton is köszönjük!

Fenyőgyűjtés: 2024. január 8. és 2024. január 22.
A kertgondozás során levágott füvet és egyéb lágyszárú növényeket, illetve a lehullott falevelet a DTkH Nonprofit Kft.
által térítésmentesen rendelkezésre bocsátott zöld színű Társaságunk emblémájával ellátott zsákban, illetve az 
ágnyesedéket max. 70 cm hosszú és 50 cm átmérőjű kötegekben összekötve, a zöld zsák mellé helyezze ki az ingatlana 
elé, a közterületet nem szennyező módon.
A mindenkori begyűjtéssel egyidejűleg munkatársaink 4 db cserezsákot (zöld színű, emblémás) biztosítanak.
Szükség esetén további zsákokat az alábbi értékesítési helyeken lehet beszerezni átadás-átvételi jegyzőkönyv aláírása 
ellenében az ingatlanhasználó, vagy meghatalmazottja, a közszolgáltatás számlafizetője nevére. A zsák átvételéhez 
személyes okmányok szükségesek, mivel a közszolgáltatás ellenértéke (kommunális többlethulladékos zsák árával 
megegyező: 289 Ft+ÁFA/db), utólag a MOHU Mol Hulladékgazdálkodási Nonprofit Zrt. által kerül kiszámlázásra.
Szállítási alkalmanként, ingatlanonként 4 db ingyenes zsák, valamint további „korlátlan” mennyiségű megvásárolt, 
kék színű, DTkH emblémás zsák helyezhető ki.

*A feltüntetett ár a naptár megjelenésekor hatályos árat jelöli.

Az összegyűjtött csomagolási hulladék a megadott napon a csomagolási hulladék gyűjtésére szolgáló, sárga fedelű 
edényzetben, vagy szükség szerint bármely átlátszó zsákban, mennyiségi korlátozás nélkül kihelyezhető.
Kérjük, fokozott gondossággal járjanak el a hulladékok tömörítésével kapcsolatban, ezzel is csökkentve a 
tároláshoz szükséges hely, valamint a kihelyezésükhöz szükséges zsákok mennyiségét!

FONTOS! Az üveg (színes és színtelen öblös, üdítős, boros, pezsgős) gyűjtése kiöblítve, az üveg gyűjtőpont(ok)on
történik!

HÁZHOZ MENŐ LOMTALANÍTÁS

A lomtalanítást évente (jan. – dec.) ingatlanonként KÉT alkalommal (3m3/ alkalom mennyiségben) házhoz menő 
rendszerrel végezzük el, mely az 79/524-821 (4. menüpont) telefonszámon (ügyfélfogadási időben), illetve az 
ugyfelkapcsolat@dtkh.hu e-mail címen igényelhető.

KOMMUNÁLIS HULLADÉK GYŰJTÉS

A kommunális hulladék begyűjtésének napja hétfő. Többlethulladék elszállítására alkalmas zsákot biztosítunk díj 
ellenében ügyfélszolgálatunkon amennyiben a háztartásban nagy mennyiségben keletkezett kommunális hulladék.

Hulladék kihelyezésének módja: gyűjtés napján legkésőbb reggel 6:00 óráig közterületen, a begyűjtést végző 
munkatársaink által könnyen megközelíthető módon.

HÁZHOZ MENŐ ZÖLDHULLADÉK GYŰJTÉS 2024.
jan. febr. márc. ápr. máj. jún. júl. aug. szept. okt. nov. dec.

22. 19. 18. 15. 13. 10. 8. 5. 2, 30. 28. 25. 23.

HÁZHOZ MENŐ SZELEKTÍVHULLADÉK GYŰJTÉS 2024.
jan. febr. márc. ápr. máj. jún. júl. aug. szept. okt. nov. dec.

18. 15. 21. 18. 16. 20. 18. 15. 19. 17. 21. 19.
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Prózamondásban 
jeleskedtek a kutasi diákok
Az Orosházi Táncsics Mihály Gimnáziumban a teadélutánnal 

egybekötött angol vers-, és prózamondó versenyt rendeztek de-
cemberben. A Székkutasi Gregus Máté Tagintézményt 7 tanuló 
képviselte. A versenyen diákjaink kiemelkedő eredményeket 
értek el. Az 5-6. évfolyam próza kategóriában Domján Ferenc 
6. osztályos tanuló 2. helyezést, a 7-8. évfolyamon pedig Deák 
Jázmin 8. osztályos tanuló az 1. helyen végzett.

Szilveszterkor is összejöttek 
a kutasi motorosok

A Lóerők terén búcsúztatták az óévet.
Ismét megmozdult a székkutasi motoros közösség, 2023-ban 

31-én utoljára. A Motoros Baráti Kör ugyanis minden jeles napon 
összegyűlik és emlékezik, vagy a jövőbe tekint. A helyszín ezút-
tal is a 2017-ben kialakított, majd 2022 nyarán Lóerők terének 
elnevezett kicsiny park volt, ahol nemcsak a tagság, de pár retro 
járgány is felvonult. Óévi áldást a település korábbi református 
tiszteletese, a kör tagja, Vladár Sándor mondott.

fotó: Mucsi Zoltán

39 rászoruló családban élők 
gyermekeit ajándékozták 

meg a székkutasiak
Egy doboznyi szeretet Székkutason címmel idén is eredmé-

nyes akciót zártak a településen. Székkutas Községi Önkor-
mányzat és a Községi Könyvtár kezdeményezésére az idei esz-
tendőben 39 ajándékdoboz gyűlt össze.

Köszönjük mindazoknak, akik hozzájárultak ahhoz, hogy 
a gyermekek karácsonyát szebbé és boldogabbá varázsolhat-
juk!


